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Hej Kjeld 

Tak for din mail. 

Mht. skarvproblematikken henviser vi direkte til DTU Aqua's forskningsresultater og specifik 
hvad seniorforsker Niels Jepsen har udtalt. 

Han er faktisk garant for den faglige evidens i pressemeddelelsen og har været kontaktet ifm. 
denne. 

Jeg citerer lige følgende: 

Allerede i 2014, udgav DTU Aqua en samle-rapport om skarvprædation på ferskvandsfisk. Her 
blev det konkluderet at: ” Den viden, der eksisterer nu, tyder på, at de skarver, der optræder i 
Danmark, udøver en prædation, der virker begrænsende på størrelsen af flere fiskebestande, 
især i ferskvand. Omfanget af påvirkningerne i de ferske vande om vinteren afhænger 
formodentlig i høj grad af tilgængeligheden af føde i de kystnære områder. Det kan ikke 
udelukkes, at skarvernes prædation resulterer i tab af biodiversitet, fordi arternes bestande 
bliver for små til at sikre reproduktionen.” 

Vi har bevidst udeladt at omtale landbrugets alt for store udledninger af næringsstoffer, og det 
har vi gjort af to grunde. 

Dels fordi det kan være svært at bevise, at det er næringsstoffernes skyld, at aborren er gået 
tilbage, og dels fordi vi ikke vil "forplumre" vores pressemeddelelse. 

Vi har således kun udtalt os på baggrund af fakta og undladt at komme med formodninger. 

Det har vi haft pæn stor succes med gennem hele sagen med Nordic Waste og Allingåen. 

Håber det afklarede dine spørgsmål 

 

Med venlig hilsen 

Jan Hyllested 

Formand Randers Sportsfisker Klub 

Mobil 30731246 

E-mail: formand@randerssportsfiskerklub.dk 

 



 


